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Protokół Nr XI/2019 

z obrad XI sesji Rady Gminy Tworóg odbytej 8 października 

2019 roku w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy w Tworogu 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z 8 i 10 sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami Rady. 
5. Odpowiedź na zapytania, złożone na poprzedniej sesji. 
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się WPF, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2019r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2019. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Tworóg dla przedsięwzięć z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Tworóg. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 
kandydatach na ławników. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na 
ławnika. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
15. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w I półroczu 2019 roku. 
16. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za I półrocze 2019r. 
17. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 
18. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 
19. Oświadczenia, zapytania i interpelacje.           
20. Zamknięcie 11 sesji Rady Gminy Tworóg.  

 
 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady XI sesji Rady Gminy Tworóg VIII kadencji (2018-2023) otworzyła o godz. 12:00 

Przewodnicząca Rady Gminy – Beata Czierpka.  

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych (zgodnie z listą obecności), w momencie otwarcia obrad 

uprawnionych do głosowania było 14 radnych. 

Spóźniła się radna: Kornelia Cyba. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy, Beata Czierpka przedstawiła porządek obrad XI sesji Rady Gminy. 

Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź zawnioskował, by punkt nr 9 „Podjęcie uchwały w sprawie zasad 
udzielania stypendiów uczniom szkół podstawowych” zamienić na „Podjęcie uchwały w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Tworóg dla przedsięwzięć z zakresu 
usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Tworóg”. 

 

Rada Gminy, w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw, 0 – „wstrzymujących się”, przyjęła 

proponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołów z 8 i 10 sesji Rady Gminy. 

Protokół z obrad VIII sesji z 17 czerwca 2019 roku przyjęto jednogłośnie – 14 głosami „za”,  

Protokół z obrad X sesji z 2 września 2019 roku przyjęto jednogłośnie – 14 głosami „za” 
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Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami Rady. 

Wójt Gminy Eugeniusz Gwóźdź odczytał sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami.  

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.5. Odpowiedzi na zapytania złożone na poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy, Beata Czierpka poinformowała, że na poprzedniej sesji nie złożono 

zapytań. 

 

Ad. 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się WPF, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2019r. 
 
Skarbnik Gminy, Renata Krain przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu gminy i 
kształtowaniu się WPF, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2019r. 
Poinformowała również, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach Uchwałą Nr 
4200/V/118/2019 z dnia 16.09.2019r. wydała opinię pozytywną do przedłożonej przez Wójta Gminy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Tworóg za I półrocze 2019r. 
 
O godzinie 12:20 do obrad dołączyła radna Kornelia Cyba. Od tego momentu w sesji 

uczestniczyło 15 radnych uprawnionych do głosowania. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2019. 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Renata Krain. 
Radny Lucjan Sus zwrócił się z zapytaniem o dodatkowe koszty budowy kanalizacji w Nowej Wsi. 
Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź odpowiedział, że teren w Nowej Wsi jest trudny i nieprzewidywalny i 
Gmina będzie się starała o dodatkowe środki na inwestycję. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Marian Łuczak przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/77/2019 w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2019. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2019-2028. 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Renata Krain. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej, Marian Łuczak przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/78/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Gminy Tworóg dla przedsięwzięć z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Tworóg. 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Renata Krain. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/79/2019 w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Tworóg 
dla przedsięwzięć z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Tworóg. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych. 
Projekt uchwały przedstawiła podinspektor, Magdalena Ziaja. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji d/s Społecznych, Kornelia Cyba przedstawiła pozytywną opinię Komisji do 
projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/80/2019 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 



 

 

3 

 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu 
sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Tworóg miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 
informacji o kandydatach na ławników. 
Projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta Gminy, Łukasz Ziob. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/81/2019 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 
kandydatach na ławników. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na 
ławnika. 
Projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta Gminy, Łukasz Ziob. Poinformował, że wniosek 
aplikacyjny kandydata złożyło stowarzyszenie w którym jako reprezentacja figurują 2 osoby, a był 
podpis tylko jednej i wniosek nie był w pełni wypełniony. 
Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/82/2019 w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na ławnika. 

 

 

13:10 – 13:20 PRZERWA 

 
 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź. Pani Renata Krain przechodzi na 
emeryturę a powoływanie i odwoływanie skarbnika gminy należy do kompetencji rady gminy. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XI/83/2019 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź podziękował Pani Renacie Krain za wieloletnią współpracę i złożył 
życzenia na dalszy etap życia. 
Pani Renata Krain podziękowała radnym, sołtysom, wójtom, współpracownikom, dyrektorom 
jednostek i Prezesowi ZUK za współpracę.. 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź.  
Rada Gminy, w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 1 – „wstrzymujących się” (Iwona Pryk), 
podjęła uchwałę  XI/84/2019 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Tworóg. 
Pani Marzena Żołędziowska, powołana na stanowisko Skarbnika Gminy Tworóg podziękowała 
radnym za wybór i kredyt zaufania jaki jej udzielili. 
 
Ad.15. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w I półroczu 2019 roku. 
Informację, która stanowi załącznik do protokołu, przestawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
Renata Głowacka. 
Radnie nie mieli uwag do przedłożonej informacji. 
 
Ad. 16. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za I półrocze 
2019r. 
Informację, która stanowi załącznik do protokołu, przestawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
Renata Głowacka. 
Radnie nie mieli uwag do przedłożonej informacji. 
 
Ad. 17. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 
Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w terminie.  
 
Ad.18. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
Przewodnicząca poinformowała, że w miesiącu październiku odbędzie się jeszcze jedna sesja Rady 
Gminy. 



 

 

4 

 

Ad. 19.Oświadczenia, zapytania i interpelacje. 
Prezes ZUK, Adam Chmiel zabrał głos w związku z artykułem w tygodniku GWAREK nt. bakterii z 
grupy coli i Enterokoków w wodociągu w Połomii. Sanepid wydał oświadczenie, że woda nie nadaje 
się do spożycia (picia, przygotowywania posiłków, mycia owoców i warzyw) oraz do celów 
higienicznych. Sanepid opiera się na Rozporządzeniu Ministra Zdrowia z 2017r. w sprawie jakości 
wody spożywanej przez ludzi. Na podstawie tego Rozporządzenia wszczęto postępowanie. Ten 
dokument nie jest źródłem powszechnie obowiązującego prawa lecz Sanepid uważa, że tak. Prezes 
poinformował, że woda w wodociągu jest zdatna do użytku. Jednocześnie przestrzegł mieszkańców 
przed wywoływaniem paniki. Na wniosek radnej do Połomii został dowieziony beczkowóz z wodą. W 
Połomii jest nieuregulowana gospodarka ściekowa. W styczniu np. sprzedaż wody wyniosła 2.560m, 
do oczyszczalni trafiło 61m. We wrześniu sprzedaż wody wynosiła 3.150m a do oczyszczalni trafiło 
80m. Bakterie do wodociągu dostały się najprawdopodobniej z pól gdzie jest wylewana gnojowica. 
Zaapelował do radnych aby zająć się problemem ochrony środowiska. Przede wszystkim w Wojsce, 
Połomii, Mikołesce trzeba uregulować sprawę gospodarki ściekowej.  
Sołtys Połomii, Stefan Paś – całą panikę spowodowała treść ogłoszenia powieszonego przez Sanepid. 
Mogli tam dopisać, że po przegotowaniu woda jest zdatna do picia. 
Prezes ZUK, Adam Chmiel, wzory ogłoszeń którymi dysponuje Sanepid wynikają z dyrektywy UE i tym 
się muszą posiłkować. 
Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź, proszę aby ZUK wystosował pismo do Sanepidu w sprawie tych 
ogłoszeń. 
Sołtys Mikołeski, Irena Piecuch, nie może być tak, że w Tworogu jest wodociąg, kanalizacja i wywóz 
szamba jest najtańszy i nie dziwię się że tak jest, bo w tych najmniejszych miejscowościach jest 
najdrożej. 
Sołtys Połomii, Stefan Paś: 
zwrócił się o wycięcie krzaków wzdłuż ulicy Pyskowickiej na skrzyżowaniu ul. Słonecznej oraz 
wymalowanie pasów na osi drogi z Połomii do Miedar (głównie na zakrętach). 
Radny Krzysztof Gerlich – Przyjazny Samorząd: 
zabezpieczyć przejście dla pieszych przy sklepie GS w Tworogu. Mieszkańcy zwracają uwagę, że 
samochody wjeżdżają przez przejście celem zaparkowania samochodu. 
W imieniu Przyjaznego Samorządu złożyliśmy wniosek do budżetu. Wójt poinformował nas, że część 
wniosków jest niekompletna z racji tego, że nie jest podana wartość tych propozycji które dajemy. Tam 
gdzie możemy to kwotę, wartość inwestycji podajemy. Natomiast jeżeli ktoś mnie pyta o wartość 
budowy oświetlenia ulicy to wybaczcie ale ja tego nie wiem. Naiwnie liczyłem, że jeśli złożę 
propozycje, w Urzędzie pracuje duże grono specjalistów i można to w jakiś sposób ocenić. 
Radna Renata Głowacka: 
usunąć korony drzew, które na połączeniu ulic Szkolnej i Lublinieckiej w Kotach zasłaniają 
widoczność. 
Radna Danuta Elwart: 
wniosek o przysyłanie materiałów na sesje oraz na komisje, których jest członkiem w formie 
papierowej. 
Radna Kornelia Rabczyńska: 
Wniosek o załatanie dziur przed zimą na ul. Granicznej 
Radna Iwona Pryk zwróciła się z następującymi pytaniami: 1) czy było spotkanie kandydatów do 
parlamentu w sprawie wywozu nieczystości na pola i kto z ramienia gminy brał w nim udział? 2) jest 
pismo z Wód Polskich w sprawie wszczęcia postępowania o uregulowanie sytuacji prawnej wodociągu 
w byłych zakładach drobiarskich w Brynku. Kto się tym zajmuje z ramienia Urzędu? 3) jak wygląda 
sprawa osób zatrudnionych w UG do prac porządkowych? 
Wójt Gminy odpowiedział: 1) nie został powiadomiony o spotkaniu i nic o tym nie wie, 2) temat do 
sprawdzenia, 3) pracownicy są do dyspozycji sołtysów.  
Radna Danuta Elwart zwróciła się z pytaniem jak wygląda sprawa budowy remizy strażackiej w 
Boruszowicach? 
Marian Łuczak odpowiedział, że budowa remizy jest w trakcie załatwiania projektów, podpisywania 
umów. 
 

Ad.20 Zamknięcie 11 sesji Rady Gminy Tworóg 

O godz. 14:10 Przewodnicząca Rady Gminy – Beata Czierpka, wobec wyczerpania porządku obrad, 
zamknęła obrady XI sesji Rady Gminy. 
 

Protokołowała: 

E.Buczkowska 


